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 سخنگوی قوه قضائیه:

تعداد محدودی از 
دانشجویان بازداشت اند

  محاکمات در سراسر کشور
 شروع شده است

سخنگوی قوه قضائیه درباره اصل 
ایده گفت وگو اظهار داشت: اصل 
طرحی که رئیس قوه قضائیه درباره 
گفت و گو ارائه کردند، مورد استقبال 
همه صاحب نظران واقع شد. رئیس 
قوه قضائیه از ابتدای مسئولیت بارها 
و بارها از مجاری مختلف این ایده را 
دنبال کردند و حتی ساختارهایی را 
ارائه کردند.  افراد مشخص سیاسی 
و اجتماعی و فرهنگی و ... در مدت 
یکسال اخیر بارها با رئیس قوه قضائیه 
دیدار و پیشنهاداتی را ارائه کردند و 
این پیشنهادات به نحو کارشناسانه 
مورد ابلاغ و تاکید رئیس قوه قضائیه و 
سایر مسئولان واقع شده است. مسعود 
ستایشی در نشست خبری بیان کرد:  
گفت و گو با دستور کار مشخص و 
هدفمند منجر به تفاهم با تمسک به 
ظرفیت های عظیم اجتماعی خواهد 
شد. اگر در اثر گفت وگوها مشخص 
شود که رویه اشتباه بوده این شهامت 
جدید  رویه های  که  دارد  وجود 
جایگزین شود.  سخنگوی دستگاه 
قضا درباره دستگیری دو جاسوس 
فرانسوی افزود: پرونده مهمی است 
و ابعاد آن نیاز به تحقیقات فشرده 
دارد. این پرونده در مرحله تحقیقات 
است و کار با دقت و سرعت و صحت 
انجام می شود. اتهامات کسانی که 
فرانسوی اند و مرتبطین آنها که تحت 
بازداشت اند، اجتماع و تبانی به قصد 
امنیت ملی کشور و جاسوسی است. 
اطلاعات راهبردی از متهمان به دست 
آمده است. همچنان رسیدگی به 
پرونده در دستور کار ضابطین خاص 
قوه قضائیه قرار دارد. تحقیقات با 
علمی  و  فنی  مسایل  به  تمسک 
استمرار دارد. وی ادامه داد: این تئوری 
که دشمنان و سرویس های غربی و 
آمریکایی و صهیونیستی دیدند در 
حد نظریه صرف نیست و داده های 
مختلفی وجود دارد که نشان می داد 
دشمن قسم خورده نظام جمهوری 
اسلامی با برنامه ریزی های قبلی 
درصدد خشونت سازی و مدیریت 
احساسات و عواطف و شایعه سازی 
رسانه ای است. سخنگوی قوه قضائیه 
اظهار کرد: در اغتشاشات اخیر بحث 
هجمه  که  بوده  رسانه ای  هجمه 
رسانه ای باید با قدرت رسانه پاسخ 
داده شود. وی افزود: در پرونده مورد 
نظر بازداشت های دیگری صورت 
گرفته که زنجیره اطلاعات در شرف 
تکمیل است و به محض نهایی شدن 
ستایشی  می شود.  رسانی  اطلاع 
درباره دوربین های مداربسته تصاویر 
اوین  بیان کرد: این موضوع  نیاز به 
بررسی دارد. مستندی از زندان اوین 
تهیه شد و جوابگوی ابهاماتی است 
که خصم ایجاد کرده بود زیرا ابهام 
افکنی یکی از شگردهای رسانه های 
بیگانه است و رسوا کننده شایعاتی 
بود که در مستند آتش سوزی در 
اوین نشان داده شد. مرکز رسانه 
قوه قضائیه اولین رسانه ای بود که 
اطلاع رسانی کرد. به محض جمع 
بندی داده ها قسمت هایی که قابل 
ارائه هست را اطلاع رسانی می کنیم. 
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به 
سوالی درباره تعداد افراد بازداشت 
شده در اعتراضات اخیر اذعان کرد: ما 
در بیانیه ای اعلام کردیم غربالگری و 
تفکیک کسانی که در این اغتشاشات 
و مرتکب جرم شدند شروع شده و 
ادامه دارد. افرادی که کم گناه هستند 
و مرتکب جرم خفیف شدند و جرم 
خشن و قتل عمدی و جرح عمدی 
و تخریب نشده باشند و آشوب ایجاد 
نکرده باشند و امنیت  مردم را مورد 
تعرض قرار نداده باشند،  این افراد 
کسانی هستند که مورد رافت اسلامی 
قرار می گیرند. اما کسانی که مرتکب 
قتل و تعرض به حقوق مردم شده 
باشند بدانند که قوه قضائیه نسبت 
به آنها برخورد عبرت آموز و بازدارنده 
دارد و به اشد مجازات خواهند رسید؛ 
اعمال  و  جرم  به  رسیدگی  البته 
مجازات در دادگاه است و قطعا حکم 
شرعی نسبت به آنها  در این طبقه 
بندی اعمال می شود. وی ادامه داد: 
در سراسر کشور محاکمات شروع 
شده است و  تهران و البرز و اصفهان و 
کردستان به عنوان پیشتازان در این 
زمینه بودند و پرونده ها را از دادسرا به 
دادگاه ارسال کردند.  سخنگوی قوه 
قضائیه درباره آخرین وضعیت پرونده 
دانشجویان بازداشتی در اعتراضات 
اخیر گفت: این موضوع به دادستان 
کل کشور محول شده است.  قریب به 
اتفاق  دانشجویان آزاد شدند و تعداد 
محدود و انگشت شماری بازداشتند. 

 آرمان ملی – یاسمین طالقانی: اعتراضات 
اخیر در کشور به نام زنان آغاز شد؛ اعتراضاتی 
که برخی آن را ناشی از بی توجهی به زنان در 
جامعه دانستند و برخی هم به نام زنان از این 
اعتراضات سوءاستفاده کردند. از سوی دیگر در 
این اعتراضات همگان شاهد تغییر مطالبات نسلی 
بودند یعنی آنچه دهه هشتادی ها مطرح می کردند 
برای دهه های گذشته غریبه بود. در راستای بررسی 
آنچه گذشت اعظم حاجی عباسی ، دبیرکل جامعه 
زینب )س( به سوالات »آرمان ملی« پاسخ گفت که 

در ادامه می خوانید. 
  در اعتراضات اخیر آنچه بیش از همیشه 
نمایان بود، به حقوق زنان مربوط می شد. 
تا چه اندازه باور دارید زنان در کشور ما از 

حقوق خود محروم هستند؟
 متأسفانه پس از گذشت ۴۳ سال از عمر 
جمهوری اسلامی و درحالی که همواره امامین 
و  داشته  ویژه  توجه  زنان  به مسائل  انقلاب 
توصیه هایی  کرده و زنان در تمام این سال ها در 
پیروزی انقلاب، و حفظ نظام پیشگام و جلودار بوده  
و نقش آفرینی کرده اند، اما همچنان نابرابری هایی 
دیده و احساس می شود تا جایی که چند سالی 
است از فرستاده شدن لایحه منع خشونت علیه 
زنان به مجلس می گذرد اما همچنان در اولویت 
نبوده و تکلیف آن مشخص نیست مسلما تصویب 
و اجرای این لایحه بسیار ضروری بوده و می تواند 
همزمان با فرهنگ سازی و ایجاد زمینه اجرای آن 
این لایحه را موثر و لازم دانست از آنجا که جمهوری 
اسلامی ایران بر مبنای دین اسلام مناسبات سازی 
می شود )مقدمه قانون اساسی(، مسائل زنان کشور 
تابع متغیر های دینی بوده و هرگونه اصلاح و 
تغییر اعم از مسائل اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی، 
سیاسی و حقوقی زنان جامعه متاثر از متغیر دینی 
است لذا نهاد دینی و نهاد روحانیت لازم است با 
فقه پویا نگاه نو به مسائل زنان داشته و موضوعات 

و احکام مربوط به زنان مورد بازنگری قرار گیرد. 
  در اعتراضات اخیر تغییر مطالبات نسلی 
مشهود بود. چطور این تغییر باید مدیریت 

شود که آسیب زا نباشد؟
 در ابتدای پاسخ به این سوال به حدیثی از امام 
علی )ع( استناد می کنم. حضرت می فرمایند : *لا 
تدبوا اولادکم باخلاقکم فانهم خلقوا بزمان غیر 

زمانکم  یعنی ادب نکنید فرزندان خود را برای 
زمانی غیر از زمان خودشان. یعنی فرزندان خود را 
برای زمانه خودشان تربیت کنید. حال آنکه جامعه 
امروز ما که بیش از چهار دهه را پشت سر گذاشته و 
در این چهل و اندی سال نسل دهه هشتادی ها را در 
جامعه داریم که غالب معترضان را تشکیل می دهند 
و لازم است خواسته ها و نظراتشان مورد توجه قرار 
گرفته و مدیریت شود، همچنان شاهد حضور نسل 
اول و دوم و سوم انقلاب هستیم که برای نسل 
جدید تصمیم گیرنده بوده و امور کشور را در اختیار 
دارند مسلماً این شکاف نسلی بحران زاست و برای 
حل آن راهی جز گفت وگو و بازنگری قوانین و به 
روز رسانی تصمیمات و سپردن امور به نسل های 
جوان نداریم.   از حدیث مذکور این گونه برداشت 
می شود که با تغییرات زمانه نمی توان آنچه را که 
۴ دهه قبل و مناسب بوده را به نسل های بعدی 
تحمیل  کرد. فقط با گفت وگو و شنیدن صدای 
نسل جوان می توان این بحران را مدیریت  کرده و 
کشور و نظام جمهوری اسلامی را از توطئه اجانب 

و دشمنان حفظ  کرد. 
  فعالیت گسترده گشت ارشاد را چه 
اندازه ضروری می دانید و چرا با فعالیت های 
با  کماکان  اخیر  سال های  در  گشت  این 

بدحجابی مواجه هستیم؟
 آنچه که مسلم است گشت ارشاد عملکرد 
چندان مثبتی نداشته است و این سوال به وجود 
می آید که آیا بقیه قوانین هم نهادی را در کنار خود 
جهت اجرای آن دارند و چرا فقط برای قانون حجاب 
اسلامی نهاد گشت ارشاد را به وجود آورده اند؟ با 
وجود اینهمه نهاد فرهنگی با بودجه های کلان، 
گشت ارشاد با چه هدفی تشکیل شده؟ آیا ارشاد با 
ابزار سخت امکان پذیر است و با توجه به نداشتن 
پشتوانه قانونی، چگونه می تواند مکمل اجرای قانون 
باشد؟ بنابراین با توجه به ایجاد نارضایتی بهتر است  
غیر فعال شده و قانون حجاب نیز مورد بازنگری 
قرار گیرد. اگر صدا ها به موقع شنیده شود تبدیل به 
فریاد و سپس خشونت نخواهد شد. متولیان امور 
فرهنگی و اجتماعی لازم است فضایی برای شنیده 
شدن صدای همه اقشار جامعه بالاخص جوانان و 
زنان را به وجود آورند تا دیگر شاهد این وضعیت 

نگران کننده نباشیم. 
  چندی قبل رئیس جمهور به انتقاد از 
مسئولانی پرداختند که فرزندانشان در 
خارج کشور هستند. نظر شما چیست؟ آیا 
درست است در شرایطی که شرایط اقتصادی 
خوبی در کشور وجود ندارد، مسئولان به فکر 

راحتی فرزندان خودشان باشند؟ 
سخن بدون پشتوانه مثل چک بی محل است. 
وقتی جوانان این مرز و بوم و نخبگان ما از شرایط 
برابر با فرزندان مسئولان برخوردار نیستند امید و 
اعتمادشان کمرنگ می شود. دولتمردان لازم است 
برای کسب اعتماد مردم عملگرا بوده و از وعده های 
بدون پشتوانه پرهیز کنند. لازم است بدون هرگونه 
ملاحظه ای فرزندان مسئولان، به جامعه ای که 
مسئولان با تصمیماتشان به وجود آوردند، بازگردند 
و در شرایط برابر با همه فرزندان این آب و خاک 
تحصیل کرده، ازدواج کنند، فرزندآوری داشته 

باشند و کسب درآمد و زندگی کنند. 
  چرا تشکل های زنانه مانند جامعه زینب 
با معاونت زنان رئیس جمهور جلساتی را 
برگزار نمی کند تا به ارائه راهکار برای حل 

مشکلات زنان پرداخته شود؟
 جامعه زینب )س( یکبار به دعوت معاونت 
امور زنان ریاست جمهوری، جلسه ای با خانم 
خزعلی داشته و پیشنهاداتی ارائه داده و اعلام 
آمادگی جهت همکاری و یاری آن مجموعه 
داده ایم، اما با توجه به اینکه اراده ای جهت حل 
مسائل زنان وجود ندارد جلسات ادامه پیدا نکرده 
و ارتباط بین معاون رئیس جمهور در امور زنان، 
نمایندگان زن مجلس و احزاب زنان هرگز شکل 
نگرفته است.  به فرمایش مقام معظم رهبری ؛ 
جهت حل مسائل زنان نیاز به یک مرکز فرا قوه ای 
داریم و شکل گیری این مرکز با حضور نمایندگان 
زنان سه قوه و احزاب زنان امکان پذیر است. یکی 
از پیشنهادات از جانب ما که در آن جلسه به خانم 
خزعلی ارائه شد، همت و اراده جهت تشکیل این 
مرکز بود در پی اعتراضات اخیر با تصمیم صدا 
و سیما برنامه ای با عنوان شیوه و مناظره بین 
افراد صورت گرفته که دیرهنگام اما قابل تقدیر 
است. اما نکته این است که متأسفانه حتی در این 
برنامه هم که پیرو حوادث و اعتراضات اخیر بوده 
و مربوط به زنان است، جای زنان صاحب اندیشه، 
دغدغه مند و دارای معلومات و مطالعه در حوزه 
زنان و از همه مهم تر احزاب زنان در این برنامه 
خالی است. حضور زنان اندیشمند، مردمی  و با 
نگاه فراجناحی به مسائل زنان می تواند مرهمی 
بر ناراحتی های به وجود آمده باشد و گام مثبتی 

برداشته شود.  

 »آرمان ملی« نحوه تعامل دولت با جامعه را بررسی می کند

لزوم پذیرش نگرش های متکثر و بسط و گسترش گفت وگو 
   عماد افروغ: راه برون رفت، اصلاحات ساختاری است 

 آرمان ملی-  حمید شجاعی: بسیاری از اساتید دانشگاه و 
کارشناسان در حوزه های مختلف بر این باورند که اگر  هر مساله ای 
را با دید درست، کارشناسانه و اصلاحی نگریسته شود اساسا شاهد 
به وجود آمدن مساله، مشکل یا بحران در جامعه نخواهیم بود که 
بخواهیم برای آن به دنبال راهکار بگردیم یا چاره اندیشی کنیم. آنچه 
مسلم است اگر در هر حوزه ای با گفت وگو و مفاهمه پیش برویم و از 
رویه های قهری پرهیز کنیم نتیجه بهتر و موثرتری خواهیم گرفت. 
مهم این است که با دانشگاه و دانشجو به زبان خودش و با اقشار 
مختلف جامعه نیز به زبان های مورد پذیرش آنها صحبت کنیم و 
به عبارتی منطق خود را با گفت و گو بسط و گسترش دهیم تا هم 
فضای گفت وگو محور در جامعه افزایش داده شود و هم این شرایط 

به ایجاد آرامش در جامعه کمک کند. 
  لزوم پذیرش جامعه و گفت وگو 

جامعه امروز با توجه به تغییر نسل صورت گرفته و اضافه شدن 
دهه هشتادی ها به بدنه جوان جامعه با خواسته ها و مطالبات تازه 
و تغییر یافته ای نسبت به نسل قبل و دهه های قبل روبه رو است که 
به اعتقاد بسیاری از جامعه شناسان و تحلیلگران نمی توان با یک 
رویکرد واحد با نسل جدید به مواجهه پرداخت. به همین جهت 
است که بسیار گفته می شود امروز باید صدای جامعه شنیده شود، 
مطالباتشان احصا گردد و در نهایت دولت درصدد مرتفع کردن آن 
مطالبات برآید. قدر مسلم اگر بخواهیم با جامعه به گفت وگویی 
موثر و منتج به نتیجه بپردازیم باید ابتدا این مهم را بپذیریم که با 
جامعه ای متکثر با نگرش های متفاوت روبه رو هستیم و باید ضمن 
پذیرش این تکثر آنها را به رسمیت بشناسیم و با آنها از در گفت وگو 
درآییم. اتفاقا اینکه اخیرا حجت الاسلام محسنی اژه ای؛ رئیس قوه 
قضائیه نیز بر گسترش باب گفت وگو در کشور تاکید داشته و گفته 

»سعه صدر و برخورداری از ظرفیت بالا، یکی از اساسی ترین لوازم 
شرکت در یک فرآیند گفت وگومحور است و مباحثه و تضارب آراء و 
تعاطی افکار است که سبب رشد و تعالی می گردد.« نشان می دهد 
که مسئولان نیز به این نتیجه رسیده اند که امروز زمان گفت وگو با 
جامعه است؛ منتهی گفت وگویی موثر که از آن نتایج مطلوبی حاصل 
گردد. این گفت وگو می تواند در قالب کرسی های آزاداندیشی در 
دانشگاه ها بدون ایجاد هر گونه مشکل یا تشنجی برگزار گردد و 
بستر دیگر آن نیز می تواند صداو سیما باشد که برنامه های گفت وگو 
و مناظره محور افرادی را از جریان های مختلف و با تفکرات متفاوت 
دعوت کنند و در خصوص مسائل مهم در حوزه های مختلف که 
امروز دغدغه جامعه است به گفت وگو و مباحثه بپردازند. آنچه 
مسلم است دولت  هر قدر به سمت ساز و کارهای قانونی و استفاده 
از ظرفیت های قانون اساسی به عنوان سند بالادستی و میثاق ملی 
بروند خیلی بهتر می توانند در مواجهه با جامعه تعامل های لازم را 

داشته باشند. 
   راه برون رفت، اصلاحات ساختاری است

یک جامعه شناس درباره ریشه اعتراضات اخیر در کشور اظهار 
کرد: هم واقعیات جامعه ایران و هم تاریخچه رخدادهای مشابه 
کشور و هم برخی رویکردهای انتقادی در جامعه شناسی به ما 
می فهماند که این اتفاقات تکرار خواهد شد. درگذشت مرحوم مهسا 
امینی جرقه ای بود که موجب شکل گیری اعتراضات اخیر با یک 
عقبه ساختاری شد. عماد افروغ گفت: ما در نظام خود شاهد نابرابری 
اقتصادی هستیم و سیاست های اقتصادی ما شبه سرمایه داری 
و نولیبرالیستی بوده است.البته اعتراضات در ایران عقبه های 
سیاسی و فرهنگی نیز دارد و فقط شاهد طردشدگی اقتصادی 
نیستیم. وی افزود: سال هاست که یک قطبی شدن کاذب و تصنعی 

توسط گروه های سیاسی، آن هم در جامعه طیفی ایران کلید زده 
شده است و منشأ طرد شدگی های سه گانه مزبور نیز همین قطبی 
شدگی است.  . وی در تعریف خود از طردشدگی اقتصادی، فرهنگی 
و سیاسی، بیان کرد:  جامعه ما چون یک جامعه طیفی است، متکثر 
هم هست و این تکثر نباید نادیده گرفته شود. در شرایط بحران 
تکثر فرهنگی میل به وحدت دارد اما بعد از سپری شدن این دوران، 
فرهنگ متکثر می خواهد به تکثر خود بازگردد، اما اگر سیاست 
این اجازه را ندهد یا تکثر فرهنگی را به بازی نگیرد، طردشدگی 
فرهنگی ایجاد می شود. افروغ با بیان اینکه به لحاظ اقتصادی علاوه 
بر بی عدالتی، در توزیع مواهب اقتصادی، نابرابری و رانت خواری 
داریم، عنوان کرد: امتیازات به افراد خاص داده شده و اکثریت از 
این امتیازات طرد شده اند.براساس نظرسنجی سال 98، فقط 26 
درصد جامعه گرایش سیاسی به دو جناح اصلاح طلبی و اصولگرایی 
دارد و 7۴ درصد به این دو جناح گرایش ندارند. این آمارفقط نشان 
دهنده طردشدگی سیاسی نیست بلکه نشانه طردشدگی اقتصادی 
و فرهنگی هم هست. نماینده اسبق مجلس بااشاره  اتفاقات اخیر  
دانشگاه های کشور، بیان کرد: اگر دانشگاه بداند چه رسالتی بر 
دوش دارد، شاهد تغییر رویه های جاری کشور خواهیم بود و به 
جای آنکه سیاست و اقتصاد به علم خط بدهد، این علم و فرهنگ 
است که به سیاست و اقتصاد خط خواهد داد. این اعتراضات می تواند 
بستری برای فراهم شدن جنبش دانشجویی نوظهور و مستقل 
شود. وی اذعان کرد: اگر دانشجویان متوجه شوند چه رسالتی 
به عنوان جنبش اجتماعی و دانشجویی بر دوش دارند، می توانند 
خلأ روشنفکری ما را از طریق گفت وگو پر کنند. این جامعه شناس 
تصریح کرد: راه برون رفت از این شرایط هم این است که اصلاحات 

ساختاری انجام شود و طردشدگی پایان یابد.  

  حسن هانی زاده درگفت وگو با »آرمان ملی«:

روس ها باید در ارتباط با استفاده از 
پهپاد توضیح دهند نه تهران

  آرمان ملی: اروپا در حال پیچیده تر کردن 
معادلات خود با تهران است. فرمان این اقدام نیز 
در دستان ایالات متحده آمریکاست. آمریکا همان 
طور که خود را طرف برخورد با روسیه قرار نداد و 
اروپایی ها را در برابر آنها نشاند، در ارتباط با مشارکت 
ایران در جنگ روسیه علیه اوکراین نیز  در کنجی 
نشسته و فرمان تحریم تهران را به دست فرانسه، 
انگلستان و آلمان داده است. اروپایی ها بعد از مطرح 
شدن اتهام حضور پهپادی ایران در جنگ اوکراین و 
روسیه درصدد هستند آن را به مثابه نقض قطعنامه 
22۳1 شورای امنیت دانسته  و از این منظر قصد 
دارند این مورد را بهانه ای قرار دهند تا ایران به نقض 
این قطعنامه متهم شده و مکانیزم ماشه علیه تهران 
فعال شود.  ازسوی دیگر البته آمریکایی ها در پس 
ظاهر تکذیبگر خود برای تهران در ارتباط با لزوم گفت 
وگوهای هسته ای، به مقامات ایران پیغام فرستاده اند 
که به دنبال مذاکره برای احیای برجام هستند. 
»آرمان ملی« در ارتباط با مسائل پیش آمده در رابطه 
با پهپادهای ایرانی با حسن هانی زاده، کارشناس 
روابط بین الملل به       گفت و گو پرداخته که در ادامه 

می خوانید.
  اروپایی ها در روزهای اخیر سر ناسازگاری 
با تهران گذاشته اند و به بهانه حضور پهپادی 
تهران در جنگ روسیه و اوکراین تحریم هایی 
را علیه مقامات ایرانی و برخی نهادها وضع 
کرده اند؛ اروپا از اعمال این سیاست به دنبال 

چیست؟
  غربی ها در پیاده سازی برنامه های خود در ایران با 
شکست مواجه شده اند و مردم ایران به درستی این 
مورد را تشخیص دادند. اکنون ایران از یک مرحله 
حساس خارج شده است. از سوی دیگر اروپایی ها 
مسائل دیگری را هم علیه ایران در نظر دارند. از جمله 
پهپادهایی که مدعی هستند که ایران در اختیار 
روس ها قرار داده و مسکو نیز از آنها در جنگ اوکراین 
استفاده کرده است. ایران و روسیه سال هاست 
همکاری های نظامی و امنیتی در منطقه داشته و 
دارند و اوج این همکاری در بحران سوریه صورت 
گرفت. همکاری ایران و روسیه در سوریه موجب شد 
سوریه از بحرانی پیچیده خارج شود. این همکاری 
از 12 سال گذشته بین ایران و روسیه آغاز شده و 
هر دو کشور همکاری های زیادی در زمینه های 
امنیتی و نظامی دارند. در طول سال های گذشته 
این همکاری ها در حوزه تبادلات نظامی آغاز شده و 
از سوی دیگر ایران نیز در این سال ها در حوزه تولید 
پهپاد به نقطه قابل اتکا رسیده است. به گونه ای که 
پهپادهای رادارگریز ایران به شدت موجب وحشت 
غربی ها شده است. از این منظر به بهانه اوکراین 
جریان سازی ها علیه ایران آغاز شد.  این موارد نشان 
می دهد ایران از قدرت بازدارنده بالایی برخوردار 
است و روسیه که قدرت برتر نظامی در جهان است 
می توانسته از ایران پهپاد هم بخرد. همچنان که 
ایران از روسیه سامانه اس ۳00 را خریداری کرده 
است. از این منظر اروپایی ها این مورد را بهانه کرده تا 
به تهران فشار آورند. اگر ایران پهپادی به روسیه داده 
حتما شرط کرده که روسیه علیه کشورهای همسایه 
خود از این پهپادها استفاده نکند که تصمیمی 
اخلاقی است. اگر هم روسیه از تجهیزات ایرانی که در 
گذشته از ایران خریداری کرده در جنگ با اوکراین 
استفاده کرده ، مسئولیت این استفاده نه با تهران 

بلکه با روسیه است.
  مگر صادر کردن تجهیزات از سوی ایران 
جرم است که غربی ها درصدد هستند به این 
بهانه علیه تهران فشارهای بیشتری وارد کنند؟

در طول سال های گذشته و در جنگ چند ساله 
عربستان علیه یمن آمریکایی ها حداقل 80 میلیارد 
دلار انواع سلاح پیشرفته در اختیار عربستان قرار داده 
است و عربستان مستقیما زن و بچه های یمنی را مورد 
اصابت قرار داد اما مشاهده کردیم که هیچ نهادی 
حاضر به تحریم عربستان نشد و این مورد سیاست 
دوگانه ای است که غربی ها اعمال می کنند.  آنها که 
مدعی هستند ایران قطعنامه 22۳1 را نقض کرده باید 
در ارتباط با فروش تسلیحات به عربستان علیه یمن 
پاسخ دهند. غربی ها در نهایت با مطرح کردن نقض 
قطعنامه 22۳1 به سمت وضع تحریم های جدید علیه 
ایران حرکت خواهند کرد و با مطرح کردن این مورد به 
هدف دیگری هم نخواهند رسید. این در حالی است 
که ایران هیچ گاه قطعنامه 22۳1 را نقض نکرده است. 
  آیا ممکن است آنها در پس هیاهوی پهپادی 
در اوکراین سیاست دیگری را در ارتباط با 

تجهیزات نظامی تهران در نظر داشته باشند؟
در طول سال های گذشته آمریکا گنبد آهنی را به 
تل آویو و پاتریوت را به عربستان تحویل داده است 
اما هر دوی این سیستم های تدافعی؛ آسیب پذیر 
جلوه کرده اند و موشک های حماس و جهاد اسلامی 
و انصار ا... توسط این سامانه ها قابل رصد نیست. از 
این منظر جایگاه فروش سلاح آمریکایی ها زیر سوال 
رفته است. به ویژه اینکه پهپادهای رادار گریز ایران 
دارای ویژگی هایی است که رادارهای آمریکایی توان 
رصد آن را ندارند. به همین علت آنها درصدد هستند 
عملا علیه سامانه های ایرانی تبلیغات سوء کنند تا 
جایگزین سلاح های آنها قرار نگیرد. درحال حاضر 
22 کشور در جهان درخواست خرید پهپادهای ایران 
را دارند و این مورد مطلوب آمریکا نیست. از این منظر 
به دنبال جریان سازی علیه ایران هستند تا ایران 
نتواند محصولات خود را به جهان عرضه کند. البته 
استراتژی تهران این است که به نقطه قابل قبولی به 
لحاظ  نظامی دست یابد و هیچ کشوری هم نمی تواند 

جلوی ایران را بگیرد.

 دبیرکل جامعه زینب در گفت وگو با »آرمان ملی«:

صدای نسل جــــوان شنیده شود 
    صداها به موقع شنیده شود تا فریاد نشود

 
  روایت رسایی 

 از اتفاقات 
دانشگاه شریف 

    

  اتمام حجت
 با سوپرانقلابی ها 

 مجتبی توانگر نماینده مجلس نوشت: کوشکی مطلبی 
علیه رئیس مجلس نوشت. امیرحسین ثاتبی هم در توئیتر 
آقای حداد عادل را تخریب کرد. ظاهرا این جریان بازهم به 
سیاق قبلی خود چماق برچسب زنی و تهمت افکنی را بلند 
کرده تا افراد بیشتری را از قطار انقلاب پیاده کنند؛ البته 
این بار این اجازه را به آنها نمی دهیم. اجازه نمی دهیم سوپر 
انقلابی هایی که با مواضع تند و غیرمنطبق با گفتمان انقلاب 
اسلامی در رقم خوردن اتفاقات امروز و ناراحتی مردم سهیم 
هستند، همه افراد به جز خود و اطرافیانشان را با برچسب 

زنی، از دایره انقلاب خارج کنند.  

در شرایطی که مسئولان درصدد آرام کردن فضای 
دانشگاه ها هستند. برخی مانند حمید رسایی با اظهاراتی در 
جهت مخالف حرکت می کنند. این عضو جبهه پایداری در 
توییتی به حوادث اخیر دانشگاه شریف واکنش نشان داد و 
نوشت: اراذلی که به اسم دانشجو هر روز به بهانه ای دانشگاه 
شریف را متشنج می کنند، دنبال بهانه ای برای اخراج و در گام 
بعد اقامت گرفتن در اروپا هستند. راه مواجهه با آنها مطابق 
ضوابط دانشگاه، ابتدا اخراج و سپس ممنوع الخروجی 10 تا 
15ساله است. باور کنید وحشی بازی در محیط دانشگاه 

تمام می شود.  

آنچه در دانشگاه شریف رخ داد با واکنش های زیادی همراه 
بود. برخی مانند عادل فردوسی پور در کنار دانشجویان غذا 
خورد و برخی هم به انتقاد پرداختند. علی مطهری، نماینده 
تهران در مجلس دهم در واکنش به حوادث اخیر دانشگاه 
شریف در پیامی توییتری نوشت: برخی دانشجویان دانشگاه 
شریف در حوادث اخیر امتحان بدی دادند. گذشته از اعتراضی 
که حق آنها بود فحش های رکیک و ناموسی که در دهم مهر 
ماه دادند تاکنون در دانشگاه سابقه نداشت و آبروی دانشجو 
را بردند و اخیرا هم با اصرار بر مختلط شدن غذاخوری مفهوم 

مقدس آزادی را به آزادی حیوانی تنزل دادند. 

  چهار شنبه 
1401 .08 .04
29ربیع الاول    26/1444اکتبر2022

  مفهوم مقدس آزادی را
  به آزادی حیوانی 

تنزل دادید


